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Landsbestyrelsen Informerer   
Landsbestyrelsesmødet den 17. og 18. januar 2022  
 
Meddelelser fra landsbestyrelsen og 

direktionen 

Der er uddelt 3 æresbeviser. 
Landsformanden orienterende om:  
 
Lokalt Diplom til ”Årets frivillig”  
Dette skal ses som en mulighed for at hædre 
en frivillig lokalt, som et supplement til de 
allerede eksisterende årsnåle.  
 
Diplomet er godkendt af formandskabet i en 
hurtig proces, så diplom og retningslinjer 
kunne optages i Håndbog for lokalafdelinger 
2022. 
 
Hjertestartere 
På foranledning havde sekretariatet 
udarbejdet en kort status på hjertestartere i 
Ældre Sagen.  
 
I 2009 blev der i samarbejde med Codan og 
Ældre Sagens Marketingafdeling via firmaet 
Cardiocare opsat hjertestartere i 28 lokal-
afdelinger rundt i landet. Der har ikke været 
opfølgning på dette gennem årene, så det 
vides ikke, hvorvidt de hjertestartere stadig 
findes, eventuelt er udskiftet og/eller 
løbende vedligeholdt.  
Der foretages ingen registrering af antal 
hjertestartere rundt om i Ældre Sagens 
lokalafdelinger.  
 
I 2019 var Ældre Sagen involveret i 
Hjerteforeningens kampagne ”Gå for en 
hjertestarter”, hvor man lokalt kunne stille 
med et indsamlingshold, som så kunne 
samle ind til en lokal hjertestarter med 
ophængning efter eget valg. Kampagnen var 
meget værdsat af Hjerteforeningen.  
 
Lokalt afholdes der nogle steder 
Hjertestarter-arrangementer og en del 
lokalafdelinger har anskaffet mobile 

hjertestartere. Ligeledes udbydes der 
hjertestarter-kurser.  
 
Emnet drøftes på et kommende 
landsbestyrelsesmøde med et oplæg fra 
sekretariatet med forslag til konkrete tiltag. 
 
Møder med politikere mv.  
Der har i december været afholdt følgende 
møder med: 

• Isabella Arendt, 
Kristendemokraterne  

• Astrid Krag om corona 

• Simon Kollerup om 
velfærdsteknologi 

• Kaare Dybvad om ulighed 

• Foretræde for Beskæftigelsesudvalget 
om regulering af folkepensionen 

• Astrid Krag som opfølgning på 
statsministerens nytårstale om en ny 
ældrelov. 

Ældre Sagen går ind i samarbejdet om en ny 
ældrepleje og en ældrelov med en både 
positiv og kritisk holdning; vi helmer ikke, 
før Niels og Else kan mærke forbedringer.  
 
Vi kæmper for, at vores ældrepleje skal være 
så god, at enhver, der får behov for hjælp, 
støtte og behandling, kan være sikker på at 
modtage den, så befolkningens tillid til 
ældreplejen genoprettes. 
 
Vi oplever stort bureaukrati, der er 
involveret, når en borger beder om hjælp.  
 
Det ville være hensigtsmæssigt, hvis dette 
timeforbrug kunne dokumenteres, så det 
kunne gøres op økonomisk.  
 
Kommunerne har nu sat alt i stå, imens man 
venter på den nye ældrelov.  
 
 



Side 2 af 3 

 

Flextrafik 
Landsbestyrelsen fik en status på 
udfordringerne med Flextrafik. Der er aftalt 
møde med Movia, men landsbestyrelsen bad 
om, at der udover dette aftaltes møde med 
transportministeren. 
 
Medlemmer 
Dagens medlemstal er 918.272.  
 
Medlemstallet pr 1. januar 2021 var 910.580. 
Målet pr. 1. januar 2022 var 915.000, men 
det aktuelle tal er 918.272.  
 
Genindløsningen for hele 2021 er 97.1%. 
 
Drømmekommuner 
Landsbestyrelsen fik en uddybende 
orientering om Drømmekommuneprojektet.  
 
Fremtidsstudiet  
Der er modtaget 4,5 mio. i fondsmidler til 
overbygning på Fremtidsstudiet i perioden 
2022 og 2023. 
 
Telefongodtgørelse   
Der var tilslutning til, at det fremover er 
distriktskassereren, der  udbetaler 
kompensation til områderedaktøren. 
 
Delegeretforsamlingen 2021 
Landsbestyrelsen tog den udsendte liste med 
opfølgningspunkter til efterretning. Det blev 
besluttet, at der til afrapportering fra ad hoc-
udvalg fremover afsættes minimum 10 
minutter til hvert udvalg.  
 
Fordeling af distrikter 
Landsbestyrelsen fordelte distrikterne 
mellem sig som følger: 
 
Distrikt 1 -  Bodil Wöhnert 
Distrikt 2 -  John Kirstein 
Distrikt 3 -  Bodil Wöhnert 
Distrikt 4 -  Jørn Husted Madsen  
Distrikt 5 -  Finn Lindekilde 
Distrikt 6 -  John Kirstein  
Distrikt 7 -  Birger Rasmussen  
Distrikt 8 -  Kai Nørrung 
Distrikt 9 -  Dorete Olsen  
Distrikt 10 -  Hans Chr. Rask  
 
 
 

Ad hoc-udvalg samt øvrige udvalg 
Landsbestyrelsen godkendte de udsendte 
kommissorier. Dog med bemærkning om, at 
kommissoriet for Det Sker udvalget skal 
opdateres. Formandsposter og bestyrelsens 
deltagelse i ad hoc-udvalg fordeltes som 
følger: 
 
Arrangementsfrivillige og tilbud:  
Jørn Husted Madsen (formand)  
John Kirstein  
 
Det Sker  
Birger Rasmussen (formand) 
Bodil Wöhnert  
 
Tryghedsopkald 
Hans Chr. Rask (formand) 
Kai Nørrung 
 
Fællesskaber for mænd  
Finn Lindekilde (formand) 
Dorete Olsen  
 
Revisionsudvalg  
Preben Staun (Formand) 
Birger Rasmussen 
Hans Chr. Rask 
 
Age 
John Kirstein 
 
Sikker Trafik 
John Kirstein  
 
Landsbestyrelsens opgaver – ansvar 
og forpligtelser. 
Advokat Morten Bruus og statsaut. revisor 
Margrethe B. Bergkvist deltog i mødet og 
gennemgik landsbestyrelsens opgaver og 
forpligtelser.  
 
Landsbestyrelsen godkendte og underskrev 
forretningsorden for landsbestyrelsen og 
prokura. Landsbestyrelsen godkendte 
ligeledes etiske retningslinjer.  
 
Mødekalender 2022 – 2023 
Mødekalender for 2022 og 2023 godkendt.  
 
Foreløbigt regnskab 2021 
Det foreløbige regnskab for 2021 blev 
gennemgået.  
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Året har været præget af corona og der er 
derfor aktiviteter, der ikke har kunnet 
gennemføres, hvilket afspejler sig i 
resultatet. Der har endvidere været 
ekstraordinære indtægter på lotteriet samt 
på arveindtægter. Ældre Sagens midler skal 
anvendes til formålet og derfor hensættes en 
del af overskuddet til konkrete projekter. 
Landsbestyrelsen har allerede på grundlag af 
prognosen i november 2021 godkendt 
hensættelserne.  
 
Endeligt regnskab hvori også resultat fra 
lokalafdelingerne indgår foreligger til 
landsbestyrelsesmødet i marts.  
 
Frivilligundersøgelsen 
Undersøgelsens resultater blev gennemgået. 
I den forbindelse drøftedes det om vi i Ældre 
Sagen skal gøre mere for at tiltrække unge.  
 
En andel på 6% er ikke tilfredse med at være 
frivillige i Ældre Sagen – et tal 
landsbestyrelsen ønsker at se nærmere på. 
Det kan skyldes corona-tiden, hvor det ikke 
var muligt at være besøgsven, men det kan 
også skyldes andre årsager.  En afdækning af 
grunde og tiltag vil indgå i den handleplan, 
der senere præsenteres for landsbestyrelsen. 
 
Landsbestyrelsen drøftede den udfordring, 
der er nogle steder i landet med at få adgang 
til lokaler og faciliteter. I nogle kommuner er 
man parat til at lade lokalafdelingerne være 
sidestillet med folkeoplysende foreninger 
ved tildeling af lokaler – andre steder ikke. 
Landsbestyrelsen ønsker, at der sættes fokus 
på emnet, da det mange steder er en stor 
udfordring. Der nævntes mulighed for at 
tage emnet op med KL og at der kunne tages 
initiativ til erfaringsudveksling.   
 
Resultaterne af Frivilligundersøgelsen vil 
indgå i det videre strategiarbejde og vil blive 
præsenteret for lokalformændene på 
dialogmøderne i maj. Sekretariatet 
udarbejder en handleplan der præsenteres 
for landsbestyrelsen til videre drøftelse.  
 
Formandsundersøgelsen 
Undersøgelsen blev gennemgået. Kun 76 % 
af lokalformændene har besvaret spørge-
skemaet. Rent statistisk er det tilstrækkeligt 
til at resultatet er validt, men ud fra et 

foreningssynspunkt ville det have været rart 
med flere svar.  
 
Resultaterne af Formandsundersøgelsen vil 
indgå i det videre strategiarbejde og vil blive 
præsenteret for lokalformændene på 
dialogmøderne i maj. Sekretariatet 
udarbejder en handleplan der præsenteres 
for landsbestyrelsen til videre drøftelse.  
 
Status på strategiproces 2023 – 2027 
Strategiprocessen blev gennemgået ud fra 
resultatet af det indsigtsstudie, der var 
gennemført som interview med 12 forskellige 
personer – statistisk udvalgt, så de var så 
repræsentative som muligt.  De var 
interviewet om hvilke forudsætninger, der 
skal til for at give dem et godt liv.  
 
Disruption workshop 
Endvidere blev der i december gennemført 
en ”disruption-workshop” , hvor der var 
inviteret trendsættende personer til at 
deltage og var opfordret til at stille provo-
kerende og udviklende spørgsmål samt 
forslag til Ældre Sagen.  
 
Landsbestyrelsen vil få lejlighed til at drøfte 
begge dele nærmere dels på 
strategidialogmøderne i februar og på 
landsbestyrelsens strategiseminar i marts. 
 
AGE  
Landsbestyrelsen fik en orientering om en 
videokonference i AGE afholdt som 
afslutning på et projekt om digitalisering og 
befolkningens udfordringer med at følge 
med såvel teknologisk samt visse steder også 
økonomisk. 
 
Næste landsbestyrelsesmøde er den 24. 
januar 2022.  


